
Fra IL Kvernbit 
Til Alver Kommune 

Høyringsinnspel kommunedelplan kultur, idrett og friluftsliv 

Det refereres til innspill inngitt av Stiftelsen Meland Aktiv (flerbrukshall lokalisert i Fossemyra 
idrettspark) da mange av momentene (spesielt parkering og hallidretter) er sammenfallende for de 
to organisasjonene. 

IL Kvernbit ønsker å fremheve et sterkt behov for videreutvikling av dagens aktiviteter, samt at vi 
foreslår anlegg og anleggstyper for aktiviteter som ikke er tilstrekkelig dekket i Frekhaugområdet.  
Innspillenes intensjon er ikke primært å foreslå konkrete arealutnyttelser, men det har falt seg 
naturlig å tenke spesifikke plasseringer på en del av punktene.  

Våre innspill er delt inn i følgende 5 hovedtema: 

 Generelt for Frekhaugområdet Side 2 

 Fossemyra idrettspark Side 3 

 Sjøsportsenter (v/Atle Bergseth) Side 4 

 Vannsportanlegg (v/Atle Bergseth) Side 7 

 Kunstisanlegg (v/Atle Bergseth) Side 8 

For IL Kvernbit, 
Torfinn Losnedahl 
Styreleder. 



Generelt for Frekhaugområdet 

IL Kvernbit ber om at Alver kommune sikrer tilstrekkelig areal i Frekhaugområdet for idrettsaktivitet 
tilpasset forventet fremtidig behov. 

I dette ligger bl.a. en forventning om at det planlegges for et idrettsanlegg ala. Alverhallen i 
forbindelse med bygging av ny Meland ungdomsskole. Et anlegg som kan benyttes til såvel idretts‐ 
som kulturformål. 

I området Fossemyra / Sagstad bør det også tilrettelegges for et friidrettsanlegg med løpebane. 
Dermed vil IL Kvernbit kunne legge til rette for all‐aktivitet for aldersgruppene opp til 12 år. Dette vil 
kunne øke rekrutteringen av de yngste aldersgruppene, og også gi et godt grunnlag for aktivitet 
innenfor de andre idrettene som vi tilbyr. 

For å sikre rekruttering fra de kretsene i vårt nedslagsfelt som ligger lengst borte, bør Alver 
kommune legge til rette for spilleflater (feks. Kunstgress 40x60) ved skolene, i vårt tilfelle Grasdal 
skule. 
Et slikt anlegg vil kunne benyttes til organisert trening, og ikke minst egenaktivitet. 
Manglende kollektivtilbud gjør deltakelse veldig avhengig av ildsjeler i foreldregruppene. 
Grasdal Skulekrets er en viktig del av IL Kvernbit sitt rekrutteringsområde. 



Fossemyra idrettspark 

Vårt utgangspunkt er at det er naturlig med en fortsatt sentralisering, styrking og utvikling av 
idrettsaktiviteter i området rundt Fossemyra Idrettspark.  
 
Hovedtemaer som vi ønsker å fremheve er følgende: 
 
 
Flerbrukshallen Meland Aktiv.  

 IL Kvernbit leier treningstid i Meland Aktiv, her er kapasitet sprengt pt.  
Idrettslaget trenger mer plass for eksisterende aktiviteter som volley, taekwondo, turn. 
Vi ønsker i tillegg å utvide tilbudet til nye hall‐aktiviteter som basket, badminton, paddle. 
Dette krever større hallkapasitet. 

 Bør planlegges med å forlenge hallen i bakkant (retning nord mot Fosse). 

 Det er behov for ny flerbrukshall (størrelse håndball) i Frekhaugområdet. Bør lokaliseres i 
tilknytning til Fossemyra, men det er ikke plass innenfor eksisterende område. 

 IL Kvernbit benytter nå flere skoler til sine hallaktiviteter grunnet underkapasitet i Meland 
Aktiv (Grasdal, Vestbygd, turnhall Alver). Mål: trekke inn alle IL Kvernbit sine aktiviteter til 
Fossemyra. Krever mer hallkapasitet. 

 
Uteareal for fotball 

 Viktig at det blir sett av areal for nye anlegg i området rundt Fossemyra. Vi har i dag akkurat 
like mange speleflater som for tjue år sidan (forskjell er at grus er blitt til kunstgras og 
fotballhall), mens aktiviteten er langt større. Det er i dag stort press på ettermiddag/kveld 
vekedagar, og med endå større kull framover, så må vi i eit tolvårsperspektiv utvide 
fotballarealet.  

 Ved slutten av perioden er kunstgrasdekket på fotballhallen og banen mot Sagstad 16 år, og 
den siste banen mot fjellet 13 år. Det er viktig at kommunen set av midlar til drift og 
rehabilitering av eksisterande anlegg (både private og kommunale) i planperioden. 

Eksisterende fotballhall 
IL Kvernbit sin fotballhall har vært en kjempesuksess, og bidratt sterkt til å hindre frafall i de yngste 
årsklassene. Hallen er nå helt sprengt. Tomten gir ikke mulighet for utbygging av denne hallen. 

Ny fotballhall er derfor nødvendig for å dekke fremtidig behov i nærområdet. 
Kan lokaliseres i området ved Sagstad skule ? 

Nye ute‐aktiviteter, område Vest for Bane 2, mot Solhaug. Her kan vi se for oss eksempelvis: 

 Sandvolley 

 «Tuftepark»/tumleplass 

 Tennis 

Parkering og trafikksikring ved Fossemyra, svært utfordrende med dagens aktivitetsnivå.   

 Parkering er til tider kaotisk, med risiko for farlige situasjoner.  

 Behov for i størrelsesorden 100‐150 plasser med den veksten vi ser for oss.  

 Et stort antall p‐plasser må forventes å forsvinne ved utbygging av flerbrukshallen Meland 
Aktiv. 

 Parkering må planlegges utenfor dagens idrettspark. Eksempelvis på østsiden av veien fra 
Meland Aktiv opp mot Fosse.  

 Områder ved Sagstad Skule bør utnyttes. 

 Eksisterende parkering mellom bane 1 og Sagstad skule bør på sikt kunne utnyttes til annet 
enn parkering. 



Sjøsportsenter 

(Innspill fra Atle Bergseth, Ro‐og seglgruppa). 

Flatøyosen Fellesnaust 

Uttale og konkret framlegg til mogleg utforming. Sjå vedlagt arkitektteikning. 
Illustrasjon viser mulig utforming av sjøsportsenter i Skitnedalsvika i Flatøyosen. Her ønsker Ro 
seglgruppe og padlegruppe i idrettslaget IL Kvernbit å få bygd eit allsidig anlegg for roing, segling og 
padling. 
Anlegget vil trenge køyrbar gangveg frå riksvegen ned til sjøen ca. 350m. Ved riksvegen er det over 
70 parkeringsplasser så ekstra parkering til anlegget er ikkje nødvendig (slik det er i dag).  
Denne tilkomsten med brygger ved sjøen i Skitnedalsvika og god gangveg ned til sjøen vil også få stor 
betydning når «Kommandantbustad» på Håøy blir satt i stand av BOF (Bergen og Omland friluftsråd.) 
Det vil då også bli mogleg for rørslehemma og besøke Håøyområdet med noko til rettelegging her 
for ilandstiging. 
Det er pr. i dag ikkje anlegg for jollesegling i Alver kommune. Eit sjøsportsenter i Skitnedalsvika kan 
sjølvsagt tilrettelegges for fleire lag og organisasjoner i Alver kommune som ynskjer tilrettelegging 
for roing, padling og segling med mindre farkoster utan motor.                                 
Eit sjøsporsenter i Flatøyosen i kort gangavstand frå buss stopp ved riksvegen og god plass til 
sykkelparkering vil vera svært godt tilbod for skulane i Knarvik, Frekhaug, Alversundområdet og 
skulane elles i Alver.  
Ro‐ og seglgruppa som har eigne båtar, og har allereide arrangert fleire aktivitsdager for fleire skular, 
men tilkomst til sjøen er i dag vanskeleg og svært arbeidskrevande 
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Vannsportanlegg 

(Innspill fra Atle Bergseth, Ro‐og seglgruppa). 
 
Vannsportsanlegg ved Rylandsvatnet ved Rossland skule 
Framlegg til plan for kultur, idrett og friluftsliv 
Ro og seglgruppe i IL Kvernbit tok initiativ til tilrettelegging for anlegg for roing og padling ved 
Rylandsvatnet ved Rossland skule. Vi engasjerte arkitekt som teikna anlegget. Meland kommune 
opparbeidde stor og god parkeringsplass og plass ved vatnet i samsvar med teikningane der båtane 
skal kunne settes ut frå flytebrygge.  Ro og seglgruppa kom også med klar tilråing og teikningar 
korleis arbeidet måtte gjerast i vannkanten med flytebrygge og evt. nødvendig slipp for å kunne setje 
ut robåter. Det er satt ut ein flytebrygge, men det er ikkje mogleg å få turroingsbåtar og 
tradisjonsrobåtar utpå.  
Vi foreslår at det vurderes ytterligere tilrettelegging for utsetting av større robåter.  
   



Kunstisanlegg  

(Innspill fra Atle Bergseth, skøyteentusiast). 
 
Behov for kunstisanlegg sentralt i Nordhordland  
 
Bakgrunn: Stor skøyteinteresse i Alver.  
I løpet av dei siste 20 åra har IL Kvernbit lagt naturis ei rekkje gonger på Fossemyra ved Frekhaug på 
Holsnøy. Nordhordland Skeiseklubb har og nokre gonger siste ti åra i samarbeid med Arbeidsgruppe 
for skøyteis  Knarvik IL lagt naturis på grusbana ved Norhordlandshallen i Knarvik. Vinteren 2021 la IL 
Kvernbit is på nesten 4000 m2. på Fossemyra. Det var is på del av kunstgrasbane og 1700 m2, like 
stor som ishockeybane, samt is på parkeringsplass bak idrettshallen Meland Aktiv. I løpet av tre 
veker hadde vi over 10.000 aktivitetstimer. Tidvis var det 150‐200 på skøyter på isen samtidig. 
Aktiviteten strakte seg over 11‐12 timer kvar dag. På det største arealet blei det og mulig med liten 
rundbane rundt bandy/hockeybane i midten.  Skøyteaktiviteten har i kuldeperioder i dei siste 20 åra 
vist at det er stor interesse for utstrakt bruk av skøyter når det blir tilrettelagt med is.  
IL Kvernbit har ikkje eigen skøytegruppe men idrettslaget ser heilt klart at det også er godt grunnlag 
for aktiv skøyteidrett dersom det blir bygd kunstisbane sentralt. Vinteren 2010 da vi hadde is på 
Fossemyra i to månader, januar og februar, arrangerte idrettslaget skøyteskule nokre dagar med 
over 90 barn, 70 på  kunstløp og vel 20 på bandy/hockey. 
Kunstisanlegg vil utan tvil bli eit kjærkomment anlegg i Alver for svært mange mennesker i nær sagt 
alle aldre.  
IL Kvernbit ber med dette at det i avsettes areal for kunstisanlegg i Alver kommune, med sikte på 
realisering i kommende planperiode. Kommentar: Første byggetrinn for kunstisbane kan være 
avsetting av areal, opparbeiding og planering for naturisbane, som,‐ rett lokalisert kan bygges videre 
ut til kunstisbane når det er mulig. 
 


	Høyringsinnspel kommunedelplan kultur, idrett og friluftsliv

